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3. 5. 2012; autor: Helena Stinglová; rubrika: i-Forum informuje
Za poutavou sérii článků o rostlinách jihoamerických And obdržel tým vedený doc. RNDr. Petrem Sklenářem, Ph.D., z
katedry botaniky Přírodovědecké fakulty UK ocenění redakce časopisu Živa za nejlepší seriál roku 2011. Čestné ocenění
tým vědců převzal z rukou prof. RNDr. Heleny Illnerové, DrSc., v reprezentativních prostorách Akademie věd ČR, v
bubenečské vile Lanna ve středu 2. května.
Letošní ročník cen časopisu Živa zahájil předseda Akademie věd prof. Ing. Jiří Drahoš, DrSc., dr. h. c., který upozornil na
některé z článků, jež ho v poslední době v Živě zaujaly. „Chtít po chemikovi, aby zahajoval tuto slavnost, může někomu
připadat paradoxní, já se ale musím přiznat, že Živu si vždy rád prolistuji, a i když v ní nečtu zdaleka všechno, vždy
v ní najdu něco, co mě zaujme,“ řekl profesor Drahoš v úvodu slavnostního předávání cen nejstaršího tuzemského
přírodovědného časopisu. Připomněl pak článek z posledního čísla o půdoznalci Jaroslavu Spirhanzlu Durišovi, jehož
knihy v mládí četl a velmi ho zaujaly.
Zvláštní ocenění za seriál Rostliny z vrcholků rovníkových And získal kolektiv autorů pod vedením doc. RNDr. Petra
Sklenáře, Ph.D. Čestné diplomy jim předala prof. Helena Illnerová. „Tuto cenu uděluji zvlášť ráda, protože jsem se s vámi
po Andách v duchu toulala, když jsem četla vaše články. Říkala jsem si, že by bylo skvělé mít po ruce vždycky nějakého
botanika, když jedete někam na cesty, aby vám říkal, jaké rostliny kolem sebe vidíte,“ usmívala se prof. Illnerová.
Docent Sklenář poté, co převzal ocenění, publiku krátce představil téma článků svého týmu, které ilustroval poutavými
fotografiemi andské krajiny a především jejích rostlin. „Chtěl bych poděkovat všem, kdo nám umožnili publikovat v Živě,“
ocenil docent Sklenář. „K publikování v Živě mě vázal už dlouholetý slib, že pro časopis něco napíšeme. Nakonec
jsme se rozhodli právě pro toto téma. Jsme rádi za tak pozitivní ohlasy,“ vzpomínal doc. Sklenář na to, co přimělo tým
zpracovat svůj výzkum také do populárně-naučných článků.


